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16/6/2015               Michal Zima 

 

Půlroční zpráva o činnosti Studentské komory Rady vysokých škol 
 

 
1. Aktuální zastoupení v předsednictvu: 

Předseda:      Hynek Roubík  (ČZU) 

Místopředseda pro zahraniční záležitosti: Filip Příhoda   (MUNI) 

Místopředseda pro organizaci a řízení: Jan Záhora  (MENDELU)  

Předsedkyně KVS1:    Aneta Hašková (OU) 

Předseda LK2 + předsednictvo RVŠ:  Marek Hodulík (UPOL)  

Předseda KPVTČ3:    Martin Papež  (UTB) 

Předseda KSEZ4:    Michal Zima  (UK) 

Předsednictvo RVŠ    Václava Sedlmajerová (ČVUT)  

 

 

2. Struktura SK RVŠ 

 Komora se skládá ze 4 komisí (viz výše) a 3 pracovních skupin (pro PR; pro 

Cenu Jana Opletala; pro zahraniční záležitosti). V předsednictvu RVŠ jsou členové 

komory zastoupeni v pěti, a sice tři členové užšího předsednictva SK RVŠ (Hynek 

Roubík, Jan Záhora a Filip Příhoda) a dva členové komory, které do funkci 

v předsednictvu RVŠ komora deleguje.  

 Komora se schází v intervalech min. jedenkrát měsíčně, předsednictvo 

zpravidla častěji. Dvakrát ročně probíhá výjezdní zasedání. Několikrát ročně 

pořádáme workshopy či konference určené pro akademické senátory.  

 

3. Shrnutí mého působení v SK RVŠ 

 Mým záměrem bylo nechat se zvolit do rozšířeného předsednictva, jakmile to 

bude možné. Provedl jsem základní rešerši a ze všech čtyřech komisí připadaly 

v úvahu dvě, a sice KVS a KSEZ. KVS přestala připadat v úvahu v důsledku 
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minulého působení, kdy se stala pod vedením předsedkyně Anety Haškové nejlepší 

komisí v komoře. Aneta tak bez problému obhájila svůj post. Já jsem byl posléze 

zvolen jako předseda KSEZ (protikandidát byl Michal Volf ze ZČU). Zároveň jsem se 

také stal členem Pracovní skupiny pro PR. Náhradník delegáta UK Jakub Polách je 

aktivním členem KVS a KSEZ. V komoře se již stačil etablovat a získat pověst 

schopného a efektivního spolupracovníka. 

  Během posledních šesti měsíců jsem mimo činnosti v KSEZ a práce na 

dokumentech komory např. kontaktoval zástupce Literární akademie a společně jsme 

naformulovali usnesení, které SK RVŠ vydala a následně jej bylo možné zachytit 

v některých médiích. Dále jsem z těch důležitějších usnesení zformuloval usnesení 

předsednictva komory reagující na květnové odmítnutí jmenovat některé profesory ze 

strany prezidenta republiky.  

 Koncem dubna proběhl v Ostravě workshop pro akademické senátory na 

téma moderních výukových metod, které prakticky celé vymyslel můj kolega, 

náhradník Jakub Polách. Tento WS byl předsedou komory prohlášen za doposud 

nejlepší a nejpodařenější akce pořádaná SK RVŠ v její historii, i když dle mého 

názoru nebyla pomyslná laťka nasazena nijak vysoko. Nicméně s kolegou Poláchem 

jsme měli na starost polovinu odborného programu tohoto WS a evaluace na základě 

odevzdaných dotazníků ukázala čísla 1,6 a 1,8 (1-nejlepší; 5-nejhorší). Hosty naší 

části byli MUDr. Jitka Feberová, PhD. (přednáška Propagace moderních vyučovacích 

metod), MUDr. Martin Vejražka, PhD. a Mgr. Michal Tuláček (přednáška Veřejné 

sdílení studijních materiálů). UK tak měla na této akci celkem 60% hostů 
v odborné části a 50% vedoucích jednotlivých přednášek a workshopů. Druhá 

polovina programu (v režii ČVUT a UO) byla účastníky hodnocena průměrnou 

známkou 2,6 respektive 3,8.  

 Univerzita Karlova nemá v komoře dobrou pověst, nicméně za poslední půl 

roku se mi, myslím, podařilo mnohé zlepšit. V této aktivitě i nadále pokračuji. 

 

4. Činnost Komise pro sociální a ekonomické záležitosti: 

 KSEZ byla doposud prakticky nefungující komise v rámci SK RVŠ. Poslední 

signifikantní prací byl poziční dokument týkající se finanční podpory při studiu5 

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
5	  URL: < http://www.skrvs.cz/2012/10/financni-pomoc-pri-studiu/> [cit. 2015-06-16] 



	   3	  

z roku 2012. Od té doby se práce v komisi prakticky zastavila a nedocházelo ani 

k jejím schůzím.  

 Mým plánem bylo komisi stabilizovat a znovu spustit. V tomto úsilí mi 

výrazně napomohla Markéta Havelková coby externí členka. V současné době jsou 

v  procesu sběry dat pro témata Finanční podpory při studiu, Uplatnitelnosti 

absolventů, Znovuzavedení studia do náhradní doby pojištění a také téma 

Institucionálního zázemí českých univerzit, se kterým vypomáhá další externí člen 

KSEZ za UK, David Hurný. V listopadu navíc proběhne Konference akademických 

senátorů, jejíž celý odborný program má na starosti právě KSEZ. Tématem bude 

Uplatnitelnost a zaměstnatelnost absolventů, název byl prozatím stanoven na 

„Studiem to nekončí“. Mým cílem je uspořádat nejúspěšnější akci SK RVŠ v její 

historii a umístit laťku skutečně vysoko.  

Absolvoval jsem jednu služební cestu na konferenci The Social Dimension in 

European Higher Education pořádané ve Vídni, ze které mám mnoho užitečných 

publikací, jež mi pomohou v budoucí práci v komisi. V budoucnu plánujeme též 

jednání s KPVTČ ohledně situace doktorandů a případného proplácení zdravotního 

pojištění pro tuto skupinu, což je úkol číslo jedna celé KPVTČ 

 

V případě jakýchkoliv dotazů mě neváhejte kdykoliv kontaktovat na 

michal.zima@skrvs.cz 

 

 

 

 

 

 

 

 

Michal Zima 


